



Representative Office of Japan to the Palestinian Authority

VIP2 Center 3rd Floor, Yazoor Street, Al-Bireh, Palestine
Tel. 02-2413120/1/2 Fax. 02-2413123
repjapan@mofa.go.jp www.ps.emb-japan.go.jp

PRESS RELEASE

November 20th, 2014

Celebrating the Handover for the Provision of Assisting Devices for the People with Disabilities

On Thursday November 20, 2014, in Bayt Al-Ajdad Elderly Home in Jericho, Mr. Junya Matsuura, Japan's Ambassador for Palestinian Affairs and Representative of Japan to the PA, and H.E. Mr. Shawqi Issa, Minister of Social Affairs, with the attendance of H.E. Mr. Majed Fityani, Governor of Jericho and H.E. Dr. Sa'eb Erekat, the Chief Negotiator participated in the handover ceremony for the provision of assisting devices for the people with disabilities which comes under a non-project grant aid for the provision of industrial products that was extended two years ago in Dec 2012 with 200 million Yen (about US\$ 1.72 million).

Out of this contribution of US\$ 1.72 million funded by the Government of Japan, around US\$ 0.8 million was utilized for the purchase of 430 wheelchairs and 150 walking support wheels for the Ministry of Social Affairs institutions. Those assistive devices that were handed today were manufactured by Japanese companies which suffered from the Great East Japan Earthquake occurred in 2011.

Mr. Matsuura in his speech emphasized Japan's firm commitment of supporting Palestinian people from human security perspective as well as the importance of implementing social and economic development projects needed for Palestinian communities.

Since 1993 the Government of Japan has extended its official development assistance approximately \$1.50 billion, to the Palestinians.

-END-



Representative Office of Japan to the Palestinian Authority

VIP2 Center 3rd Floor, Yazoor Street, Al-Bireh, Palestine
Tel. 02-2413120/1/2 Fax. 02-2413123
repjapan@mofa.go.jp www.ps.emb-japan.go.jp



Mr. Matsuura participating in the handover of wheelchairs and walking support wheels



Representative Office of Japan to the Palestinian Authority

VIP2 Center 3rd Floor, Yazoor Street, Al-Bireh, Palestine
Tel. 02-2413120/1/2 Fax. 02-2413123
repjapan@mofa.go.jp www.ps.emb-japan.go.jp

2014/11/20

بيان صحفي

حفل استلام الأجهزة المساعدة للأشخاص ذوي الاحتياجات الخاصة ضمن المنحة اليابانية لتوفير المعدات الصناعية

اليوم، 20 تشرين ثاني، في بيت الأجداد لرعاية المسنين في أريحا، شارك سفير الشؤون الفلسطينية وممثل اليابان لدى السلطة الفلسطينية السيد جونيا ماتسوورا، ومعالي وزير الشؤون الاجتماعية السيد شوقي العيسة، بحضور عطوفة محافظ أريحا السيد ماجد الفتياي ومعالي الدكتور صائب عريقات كبير المفاوضين، في حفل إستلام الأجهزة المساعدة للأشخاص ذوي الاحتياجات الخاصة والذي يأتي ضمن منحة مالية لتوفير المعدات الصناعية والتي تم منحها قبل عامين في ديسمبر 2012 ، حيث بلغت قيمة المنحة 200 مليون ين (حوالي 1.72 مليون دولار).

ومن هذه المساهمة البالغة 1.72 مليون دولار والممولة من حكومة اليابان، تم صرف حوالي 800 الف دولار لشراء 430 كرسي متحرك و150 أداة مساعد للمشي لمؤسسات وزارة الشؤون الاجتماعية. هذه الأدوات والأجهزة المساعدة التي تم استلامها اليوم تم شراؤها من شركات يابانية متضررة من الزلزال الكبير الذي ضرب شرق اليابان في 2011.

وأعرب السيد ماتسوورا في كلمته عن عزم حكومة اليابان بدعم الشعب الفلسطيني من منظور الأمن الإنساني، وأكد على أهمية تنفيذ المشاريع التنموية الاقتصادية الاجتماعية والتي تحتاجها المجتمعات الفلسطينية.

قدمت اليابان مساعداتها للفلسطينيين منذ اتفاقية أوسلو عام 1993 لتصل الى ما يزيد عن 1.5 مليار

دولار.